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UPANJE
PROTI UPANJU

DR. ANDREJ FINK

V πtevilki, ki je izπla prav za volitve, sem misel konËal
s prispodobo o napornem veslanju Ëez deroËo reko z
æeljo, da bi kar najbolje dospeli na drugo stran. Ob novem
dnevu naj bi priπli tja. Z volilnim izidom pa na drugo stran
πe nismo priveslali niti doËakali novega dne.

Takrat sem se skliceval na razumnost slovenskih
dræavljanov. Ob volilnem izidu se mi pojavljajo moËni
dvomi o tem, ali se je ta resniËno izkazala. Glavni vzrok
za to je nizka (62-odstotna) volilna udeleæba. V deæeli, kjer
najmanj pol stoletja ni bilo moænosti, da bi se dræavljani
izjavljali na demokratiËnih volitvah, bi Ëlovek priËakoval,
da se bodo mnoæiËno odpravili na voliπËa, kot se dogaja
v drugih deæelah. To se ob tej priloænosti ni zgodilo in
menim, da je v tem najveËja tragedija, ker kaæe na
neodgovornost. Mnogi dræavljani so πe zasvojeni, menijo
kot prej, ,,da se ne da niË napraviti” in da naj potem kar
drugi upravljajo z njihovim sedanjim in prihodnjim æivljen-
jem, kot so s preteklim. Æelel sem tudi, naj izidi domovini
Sloveniji omogoËijo zrelo napredovanje, rast in odprtost
sebi in svetu.

Opazovalcu od zunaj se vsiljujeta dve na videz
nasprotujoËi si misli. Ena pravi, da smo vsi volivci dobili,
kar smo hoteli. Idejni spekter je bil πirok. To je volilno telo
razdrobilo in je vsakdo lahko izbiral med barvami, ki so
se mu ponujale v politiËni izloæbi. Tisti πtevilni, ki niso
hoteli na voliπËe, so tudi prejeli svoje in πe bodo! Druga
misel pa kaæe, da nihËe ni dobil, kar si je æelel, niti
pozicijske niti opozicijske stranke. ©e najbolj predvidljive
deleæe sta prejela prva dva (SD in SDS), in zanju ni
mogoËe reËi niti da sta zmagala niti da sta kaj izgubila.
Velikokrat se je v zgodovini vojn pripetilo to, da je nekdo
Ëutil posledice, ne ker bi sam izgubil, temveË zaradi
izgube, ki jo je utrpel kak zaveznik. Danes je teæa vsega
na zaveznikih. PolitiËna povolilna scena je, æal in k sreËi,
tako razdrobljena, da bo od nastopajoËih igralcev zahteva-
la veliko modrosti.

Ob tej priloænosti se bo spet pokazalo, komu so mar
nacionalni interesi in komu ideoloπka zadrtost. Na sonËni
strani Alp so πe vedno nazadnjaπke sile, ki se nostalgiËno
ozirajo nazaj v ,,lepo preteklost”. Nostalgik je navadno
tako prisesan nanjo, da se od nje ne more loËiti. Ker pa
ne more vnoviË doæiveti preteklosti, ker je ta dokonËno
mimo, skuπa iz sedanjosti napraviti preteklost. Zato je
nostalgija bolestno stanje, ker ne dovoljuje gledanja naprej
niti proæne misli za rast in zrelo napredovanje dræavne
skupnosti. Æelim upati proti upanju, da bo prevladala
modrost!

(Po Druæini)

Glasovi iz tujine
(OD NA©EGA DOPISNIKA)

V oddaji za Slovence doma in po svetu je Radio
OgnjiπËe poroËalo, da je iz tujine priπlo nekaj Ëez 13.000
glasov, med katerimi sta SDS (J. Janπa) in SD (B. Pahor)
dobili vsaka po dobrih 3.000 glasov.

Pozanimal sem se pri prijatelju Matjaæu Merljaku, ki
pripravlja te oddaje, Ëe ima podatek, komu so bili namen-
jeni ostali glasovi. Prijazno mi je odgovoril, da je podatek
dobil na POPtv, da pa je prosil Dræavno volilno komisijo
(DVK) za podrobnejπe podatke.

In prav tako prijazno mi je posredoval tudi te podatke.
Iz njih je razvidno, da prvotne πtevilke niso bile najbolj
verodostojne.

V podatke so vkljuËeni:
1. izid glasovanje na DKP RS, kjer se je ugotavljal izid

glasovanja,
2. glasovanje po poπti iz tujine (poπta iz tujine, ki je

prispela na sedeæe okrajnih volilnih komisij,
3. izid glasovanja, ki ga je ugotovila DVK (poπta iz

tujine, ki je prispela na sedeæ DVK in glasovnice iz DKP,
kjer niso ugotavljali izida glasovanja).

Verjetni mandatar Pahor in
predsednika Zaresa in LDS, Gregor
GolobiË in Katarina Kresal, so se
sestali na delovnem kosilu, na katerem
so po Pahorjevih besedah ugotovili,
da so v tem tednu s pospeπitvijo
neformalnih pogovor priπli ,,tako
rekoË skoraj do konca” pri uskladitvi
glede vsebinskega dela pogodbe,
uspeπno pa so se zaËeli tudi pogovori o kadrovskih vpraπanjih.

Ker pa je ena izmed morebitnih koalicijskih partneric,
DeSUS, prekinila pogovore, so sklenili, da pustijo osnutek
pogodbe tako v vsebinskem kot kadrovskem delu
nedokonËan. Tako bi se DeSUS, Ëe se bo odloËila za
nadaljevanje pogajanj, po Pahorjevih besedah vrnila v
pogajanja kot enakopraven in enakovreden partner ter
skupaj z njimi konËala delo na koalicijski pogodbi.

Predsednik DeSUS Karel Erjavec je prvotno povedal, da
so pogajanja glede vstopa v vlado zaËasno prekinili zaradi
neenakopravnega poloæaja njegove stranke v pogajanjih. A
æe v ponedeljek 20. je napovedal vrnitev v pogajanja. Pahor
in Erjavec sta sklenila, da se bo DeSUS kot enakopravna
partnerica vrnila v prekinjena koalicijska pogajanja, s Ëimer
po Pahorjevih besedah ovir za nadaljevanje pogajanj ni veË.
Pogajalski skupini strank bosta z usklajevanjem nadaljevali,
medtem ko kadrovska vpraπanja πe ostajajo odprta.

Predsednik republike Danilo Türk je v govoru na
ustanovni seji novega sklica DZ povedal, da bo v najkrajπem
Ëasu opravil potrebna posvetovanja s poslanskimi skupinami
in predlagal mandatarja za sestavo nove vlade.

Novoizvoljenim poslancem pa je tudi dejal, da ni dobro,
kadar se parlament reducira na mehanizem za glasovanje

Novi parlament
Na prvem rednem zasedanju novega Dræavnega zbora

so poslanke in poslanci na tajnem glasovanju z 69 glasovi
za in 13 proti za novega predsednika dræavnega zbora
izvolili Pavla Gantarja. Novoizvoljeni predsednik DZ se je v
svojem nagovoru poslancem zahvalil za podporo ter izrazil
upanje, da bo to Ëastno in predvsem odgovorno funkcijo
opravljal v dobro parlamentarne demokracije v Sloveniji.

Kot je dejal Gantar, ni nobenega dvoma, da je parlament
tista demokratiËno izvoljena institucija, ki uresniËuje
zakonodajno oblast. ,,Naπa naloga je, poleg vseh drugih,
sprejemati zakone. Ne kakrπnih koli zakonov, ampak dobre
zakone,” pravi Gantar.

Po njegovih besedah je osnovni naËin, do katerega pridejo
do odloËitev, glasovanje in zato tudi preglasovanje. ,,Je seveda
tudi delitev na veËino in manjπino. In moja naloga je, da v
tem procesu, Ëe je potrebno, zaπËitim predvsem manjπino -
to je opozicijo.”

Na nadaljevanju ustanovne seje je parlament izvolil πe
podpredsednike. Novi podpredsedniki so z veliko podporo
poslancev postali Miran PotrË (SD), France Cukjati (SDS) in
Vasja Klavora (DeSUS). PotrËa je na tajnem glasovanju
podprlo 72 poslancev, 13 pa jih je bilo proti. Za Cukjatija je
glasovalo 79 poslancev (proti sedem), za Klavoro pa 84 (proti
πtirje).

Dræavni zbor je na ustanovni seji tudi æe oblikoval odbor
za zadeve Evropske unije, kar je predlagal dosedanji premier
Janez Janπa. Za predsednico so poslanke in poslanci imenovali
Darjo Lavtiæar Bebler (SD), za podpredsednika pa Franca Jurija
(Zares) in Bogdana BaroviËa (SNS).

Poprava krivic
VeËina Ëlanov naπe skupnosti je, v eni ali drugi

zadevi, vloæila zahtevo pred Komisijo za popravo krivic
Republike Slovenije. Mnogo jih je æe reπenih in tudi
prizadeti so dobili zadevno odπkodnino. Zanimivo pa je
pogledati statistike delovanje te komisije. Sledijo πtevil-
ke, ki smo jih v uredniπtvu prejeli in jih objavljamo.

©tevilo vloæenih zahtev po letih:

Leto 1996  181 zahtev
Leto 1997  723 zahtev
Leto 1998 2.794 zahtev
Leto 1999  163 zahtev
Leto 2000  351 zahtev
Leto 2001 2.602 zahtev
Leto 2002  545 zahtev
Leto 2003  919 zahtev
Leto 2004 1.651 zahtev
Leto 2005 2.298 zahtev
Leto 2006 3.515 zahtev
Leto 2007 3.070 zahtev

©tevilo reπenih zahtev po letih.
Od 01.01.2005 do 31.12.2005 reπenih 3.532 zadev
Od 01.01.2006 do 31.12.2006 reπenih 3.302 zadeve
Od 01.01.2007 do 31.12.2007 reπenih 3.417 zadev

Skupno πtevilo vloæenih zahtev

od zaËetka delovanja komisije:
Vseh vloæenih zahtev do 31.08.200820.612 zahtev

©tevilo vloæenih zahtev za tekoËe leto:
Od 01.01.2008 do 31.08.2008 1.800 zahtev

Reπene zahteve v tekoËem letu:
Januar 242 zadev
Februar 305 zadev
Marec 267 zadev
April 299 zadev
Maj 262 zadev
Junij 202 zadev
Julij 105 zadev
Avgust 373 zadev

Zadeve v reπevanju:
V reπevanju je trenutno 1.438 zahtev

Na poti soglasja
in preglasovanje.

Pojasnil je, da za uspeπno
napredovanje potrebujemo dobro
vlado. ,,Veseli me, da lahko æe
danes napovem, da bom v
najkrajπem Ëasu opravil potrebna
posvetovanja s poslanskimi
skupinami in predlagal mandatarja
za sestavo nove vlade,” je zatrdil.

,,Verjamem v dobro sodelovanje vseh poslanskih skupin
in prepriËan sem, da bo nadaljnji proces oblikovanja vlade
kmalu uspeπen,” je πe dejal Türk.

Predsednik republike je v pogovoru za TV Slovenija med
drugim spregovoril o sporu, ki naj bi med njim in vlado
izbruhnil glede odpoklica dosedanjih in imenovanja nekaterih
novih veleposlanikov, vkljuËno z imenovanjem zunanjega
ministra Dimitrija Rupla za veleposlanika na Dunaju.

Glede odloËitve vlade, da na torkovi zadnji seji, na kateri
je πe odloËala s polnimi pooblastili, imenuje zunanjega
ministra Rupla za novega veleposlanika v Avstriji, je Türk
dejal, da ni vedel, da se na zadnji seji vlade pripravlja ta
sklep, ter ocenil, da ,,se mi zdi ta ihta, ta vnema na koncu
nekoliko nenavadna”.

,,V vsakem primeru ta postopek ni povsem obiËajen,” je
πe dejal predsednik, a dejansko ga bo lahko ocenil πele, ko
bo prejel predlog vlade in videl, kako si ta predstavlja
nadaljevanje postopka.

Glede ugibanj o morebitnem imenovanju Kresalove na
Ëelo slovenske diplomacije je predsednik Türk dejal, da ne
æeli napovedovati izida koalicijskih pogajanj in mandatarju
kakorkoli oteæevati njegovega dela ter ,,se z nasveti
vkljuËevati takrat, ko to ni primerno”.

Sv. Slovenija (61) Nº 44 21/10/2008, 14:191



Stran 2 23. oktobra 2008 • SVOBODNA SLOVENIJA

IZ ÆIVLJENJA V ARGENTINI
TONE MIZERIT

Kriza, ki pretresa svet in
Argentino, prinaπa tudi ne-
katere presenetljive posle-
dice. Kako daleË so tisti
Ëasi, ko je vlada trdila, da
nas potres ne bo prizadel!

Zopet pokojnine. Stvar
je zelo zapletena in vzroki,
ki jih navajajo, niso preveË
jasni. Stvarno je le to, da je
vlada sklenila, naj se od-
pravijo privatne pokojnine
in naj se vse vloge vrnejo v
dræavni fond. To z drugimi
besedami pomeni, da so
znova podræavili pokojnin-
ski sistem. Zakaj? Vlada
trdi, da zato, ker je celoten
sistem v nevarnosti spriËo
svetovne finanËne krize.
Ogromne vsote vloæenega
denarja se namreË nahajajo
v borznih delnicah in raz-
nih bonih. Med temi je tudi
veliko domaËih dræavnih
bonov, ki zadnje tedne
strmoglavijo, tako da je sis-
tem res izgubil in s tem
prizadel bodoËe upokojen-
ce. A tudi æe prej ni bilo
vse svetlo. Druæbe privat-
nih pokojnin so, na primer,
imele veliko denarja vloæe-
nega v brazilskih podjetjih,
pa jih je vlada prisilila, da
so jih vzele od tam in vloæi-
le v domaËe bone, s Ëimer
so tudi mnogo izgubile.
Vlada sedaj trdi, da bo s
podræavljenjem zagotovlje-
no, da bodo upokojenci
prejeli pokojnine, kot jim
pripadajo. Na to pa se je
odzvala opozicija, od levi-
ce do desnice, ki trdi, da so
razlogi popolnoma drugaË-
ni. Vlada naj bi si s tem
zagotovila ogromna dena-
rna sredstva v trenutku, ko
ni razpoloæljivih kreditov in
je blagajna precej suha.
Opozicija dvomi, da bo vla-
da ta sredstva pravilno
upravljala in sumi, da jih bo
uporabljala v drugaËne na-
mene. In seveda, da je na
vladi glavna krivda zaradi
nastalega poloæaja. Besedilo
zakonskega osnutka (za vse
to je potreben poseben za-
kon) je æe v parlamentu in
vlada je prepriËana, da ima
zadostno πtevilo glasov, da
svoj naËrt izpelje.

Znova so posluπni. V
dobi enega tedna sta se
pojavili v parlamentu dve
vaæni zadevi. Prva je bila
dræavni proraËun za leto
2009, druga pa zgoraj
omenjeni zakon o podræa-
vitvi pokojninskega siste-
ma. Vlada je z lahkoto
podrla s proraËunom in bo
gotovo tudi s pokojninami.
Kaj se je spremenilo od
vroËih Ëasov kmeËkega
upora? Po eni strani ni ne-
kega druæbenega sloja, ki
bi vplival na poslance in
senatorje. Po drugi strani pa
se pozna roka bivπega
predsednika. Kot predsed-
nik peronistiËne stranke je
Nestor Kirchner vestno
pregledal zemljevid dræave
in marljivo popravljal zid
soglasja. Kjer je bila kakπna
razpoka, tam je na en ali
drug naËin dosegel, da so
se stvari uredile. Uporni
veljaki so dobili priznanje
in prejπnji napadi so se
sprevrgli v pogajanja in

dogovore. Busti v Entre
Rios, Reutemann v Santa
Fe, celo Schiaretti v Cordo-
bi. »e je bilo treba, so
poslali denarno pomoË, ali
pa izrekli priznanje krajev-
nemu vodstvu. Dejstvo je,
da ,,Ëeta” ponovno koraka
v isto smer - smer, ki jo
doloËa vlada. Treba je bilo
kar nekaj poniænosti
bivπega predsednika, in
tudi smer so spremenili, a
visoka cena se je splaËala
za nagrado enotnega nasto-
pa. Saj opozicija v parla-
mentu ni dosegla niti, da bi
odpravili tako osovraæene
izredne oblasti (poderes ex-
traordinarios), ki so temelj
vladne denarne vsemogoË-
nosti.

Bo kandidiral? A to πe
daleË ni vse delo bivπega
predsednika. Morda celo
bolj kot finanËna kriza, vla-
do skrbijo parlamentarne
dopolnilne volitve prihod-
njega leta. PremoË v parla-
mentu πe ne pomeni prilju-
bljenosti pri ljudstvu. In
vlada ga je zadnje Ëase
dovolj ,,lomila”, da je pril-
jubljenost vidno padla. Ta
pojav je zlasti zaskrbljujoË
v provinci Buenos Aires, ki
jo je najteæje obvladati,
sama pa prispeva tretjino
poslanske zbornice. »e bi
bile volitve danes, ni nobe-
ne gotovosti, da bi vlada
zmagala. Najbolj zanimivo
pa je, da peronizem niti
nima vidnih in priljubljenih
moæ, ki bi kandidirali za
poslance in za sabo poteg-
nili potrebne glasove. Si
mislite, kakπen udarec bi
bil vladni poraz v tem volil-
nem okroæju? Zato se je
zadnje tedne pojavilo
znotraj peronizma moËno
gibanje, ki ga imenujejo
,,operativo clamor” (clamor
= rotenje, mila proπnja,
krik), ki ga uprizarjajo πiro-
ke plasti strankinih vodij
Cilj je, da bi sam Nestor
Kirchner naËeloval listini
kandidatov za poslance v
provinci Buenos Aires v
letu 2009. Za to pa je seve-
da potrebno, da se izpolni-
jo doloËeni pogoji, in od-
loËitev bodo verjetno spre-
jeli v zadnjem trenutku.
Potrebno je, da res ne naj-
dejo drugega moæa, ki bi
zagotovil zmago. In potreb-
no je, da bo zmaga zago-
tovljena; Ëe bodo ankete
tudi Kirchnerju slabo kaza-
le, se ne bo izpostavil sra-
moti poraza. Æe tako je
,,poniæujoËe”, da bivπi
predsednik kandidira za
poslanca v provinci, ki mu
je tuja, saj je vse njegovo
politiËno æivljenje potekalo
v Santa Cruz.

In opozicija? Zaenkrat
tako atomizirana kot doslej.
A kaæejo se vsaj prvi poiz-
kusi pogovorov. Ob tem je
vaæen poloæaj podpredsed-
nika. Na praznovanju pero-
nistiËnega praznika 17.
oktobra (dan zvestobe) ga
je Kirchner napadel, ker je
,,bil nezvest”. Pa je Cobos
bistro odgovoril, da njego-
va zvestoba ni do neke ose-
be ali vlade, temveË do
ljudstva. ©e bo zanimivo.

V teku svojega kratkega obiska v
Buenos Airesu, je msgr dr. Anton
Jamnik, pomoæni ljubljanski πkof in
direktor zavoda Katoliπki inπtitut, ki
je zaËetek bodoËe katoliπke univer-
ze, naπel Ëas tudi za razgovor za naπ
tednik. Tukaj naπa vpraπanja in nje-
govi odgovori.

Kateri je uradni vzrok vaπega
obiska v Argentini?

Pri πkofovski konferenci sem za-
dolæen za πolstvo in sedaj delamo
na tem, da ustanovimo katoliπko
univerzo. Medtem sem dobil pova-
bilo, da bi predaval na Inπtitutu
Favaloro in πe na dveh drugih uni-
verzah, in podpisal tudi pogodbe z
razliËnimi fakultetami po svetu za
izmenjavo πtudentov in profesorjev.
Potem, ko je bilo vse to potrjeno, sem rekel, da se æelim
sreËati tudi s Slovenci, da jih spoznam, maπujem zanje,
da se pogovorimo. To je moj prvi obisk. Saj sem vas
poznal æe iz pisanja, a to pot je v æivo in je izredno
zanimivo.

V septembru je bil uradni zaËetek delovanja zavoda
Katoliπki inπtitut. Napovedano je, da bo prvo delovanje
na podroËju poslovnih ved. Ne bi bila morda bolj
potrebna kakπna katoliπka fakulteta druæbenih ved?

To podroËje smo zaËeli, ker zakonodaja v Sloveniji
doloËa pogoje, ki jih morajo izpolniti profesorji, da
lahko pouËujejo na univerzi. Jasno, da moramo imeti
primeren profesorski kader. Te priprave za fakulteto so
zelo komplicirane, predvsem sedaj, ko je treba
upoπtevati Bolonjsko reformo in kadrovske pogoje in
habilitacije, ker Ëe tega ni, potem to ni ratificirano. Je pa
potrebna poslovna fakulteta tudi, ker vidimo, kaj se na
poslovnem podroËju dogaja. Mi bomo dali veËji pou-
darek na etiki, na medsebojnih odnosih. Imamo pa
seveda naËrt za fakulteto za pedagoπko podroËje, potem
za podroËje socialnega dela. Samega novinarstva kot
takega ne bo, ker se nam je zdelo boljπe, da usposobimo
nekoga za dober poklic. ©tudent konËa dobro kvalitetno
fakulteto, potem pa imamo razne moænosti: v Rimu in
drugod po svetu so fakultete, kjer so specializacije. Tako
je nekdo lahko dober strokovnjak na podroËju sociale
ali ekonomije, potem pa lahko naredi to specializacijo
za medijsko podroËje.

Kaj bo pomenila katoliπka univerza za danaπnjo
Slovenijo, kaj bo spremenila? Katero je bistvo potrebe
po katoliπki univerzi?

Mi æelimo celotno vertikalo, da imamo katoliπke
vrtce, osnovno πolo … Hvala Bogu je zaËela delovat
prva katoliπka osnovna πola, zavod svetega Stanislava,
πola πkofa ©uπtarja. Potem pa imamo πtiri katoliπke
gimnazije. Naπ namen je, da s kvalitetnim πtudijem, z
osebnim pristopom k πtudentu, z nekimi temeljnimi
vrednotami, z inπtitutom za etiko, ki bo to posebej
preuËeval in skuπal tudi ustvarjati odnose med πtudenti
in profesorji in to poudarjati. Lahko doprinesemo v
slovenski prostor in tudi v Evropsko skupnost, da bi
dodatna ponudba prinesla predvsem to zavest, da je
πtudent subjekt πtudija, da je vaæen oseben odnos med
πtudentom in profesorjem, da je πtudij v bistvu privilegij,
da se ne πtudira kar neskonËno, in da se pri πtudentu
zares razvijejo njegove veπËine, sposobnosti, talenti, ki
jih ima. V neki veliki predavalnici, kjer je tristo πtu-
dentov, in ni tutorstva, ne more biti kvalitetnega πtudija.
Æe Ëisto kratkoroËno bo to mnogo pomenilo. Tako, kot
se je ob katoliπki gimnaziji marsikaj takoj spremenilo v
drugih gimnazijah, tako tudi vidimo, da æe ko govorimo
o ustanavljanju prve fakultete Inπtituta in bodoËe univer-
ze, se æe sedaj zaËenja marsikaj spreminjati, ker dodatna
ponudba vedno pomeni tudi kvaliteto ostalih. DolgoroË-
no pa seveda æelimo vzgajati mlade ljudi k odgovornos-
ti, k temeljnim vrednotam, tudi na verskem podroËju
bomo dajali poudarek, ker se nam zdi to zelo pomemb-
no, in hkrati, da nekdo ob πtudiju tudi osebnostno raste.
Da ga pripravljamo ne samo za neko teorijo, ampak da
postaja vedno bolj Ëlovek, oseba, nekdo, ki ima vredno-
te, neko πirino in zna ustvarjati tudi na svojem podroËju
pristno, poπteno in da tudi zna upoπtevati neke temeljne
vrline, ki jih daje Cerkev.

Æe pred desetletji je bil med nami πkof ©uπtar,
tedanji tajnik evropske πkofovske konference. Takrat je
za nas kot novost povedal, da se govori o postkrπËanski
Evropi. Bi danes lahko govorili o postkrπËanski Sloveni-
ji?

Lahko reËem, da je v Sloveniji marsikaj veliko boljπe
kot pa je po Evropi. Sam veliko hodim po Evropi in

POGOVOR: ©KOF ANTON JAMNIK

,,Zahvaljujem se vam za zvestobo”

vidim teæave. Danes govorimo o
novi evangelizaciji Evrope, govorimo
o tem, da mora Evropa odkrit svojo
duπo, da mora odkrit svoje korenine.
Pa vendarle se mi zdi, da je tisto
najteæje obdobje morda mimo, ker
Ëlovek vendarle ugotavlja, da brez
vere, brez temeljnih vrednot ne gre.
Tako, da nisem prehud pesimist.
Stvarnost je kar teæka, a vendarle
opaæam tudi pri mladih veliko iskan-
ja. Zanimanje za versko podroËje
izredno naraπËa, po drugi strani pa
za krπËanstvo in za Cerkev ne tako.
Neki dominikanec je v svoji knjigi
napisal, naj mi kristjani sami razmis-
limo, kaj je z naπim krπËanstvom
narobe, da ne nagovarja sodobnega
Ëloveka. KrπËanstvo v Evropi je v
krizi. Ampak zakaj je tako? Zato ker

je morda postalo preveË utrujeno, preveË naveliËano,
preveË moralistiËno, preveË dogmatistiËno in premalo
osvobaja Ëloveka. Zato je za nas bistveno, da to
krπËanstvo, ki ga imamo, da te korenine poæivimo. Brez
krπËanskih korenin Evrope ni. Je na nek naËin to
krπËanstvo v krizi, govorimo o sekularizaciji, po drugi
strani pa vendarle se mi zdi, da gre tudi za neka nova
iskanja, novo kulturo, nove razmere, ki jih je potrebno
ovrednotiti. Iskati in ovrednotiti Ëloveka, ki je v neki
situaciji in mu pokazati, da krπËanstvo ni neka suhopar-
na norma, ampak nekaj kar Ëloveka osvobaja. Za to pa
smo mi sami odgovorni. In Ëe govorimo o Sloveniji,
vidim, da je veliko dobrega med mladimi. Poglejte
izredno πtevilo mladih, ki se zbere na razliËnih sreËan-
jih. Tako, da s tega vidika ni teæave. V Sloveniji je πe
marsikaj dobrega, veliko je πe tradicije in, hvala Bogu,
to tradicijo je treba poæiviti, da nudi to osebno razseæ-
nost. Zato se mi zdi, da Slovenija v tem smislu Evropi
lahko tudi veliko da. Veliko je bogastva po naπih
æupnijah, veliko prizadevanja med laiki. Doæivljamo
seveda tudi napade, ki so sad zagrenjenosti.

Kako se bo to delo slovenske Cerkve lahko razvijalo
v novem politiËnem kontekstu?

Cerkev je ustanova, ki ni vezana na noben politiËni
sistem. Je pa res, da je v razliËnih sistemih razliËno
reπevala vpraπanja. Mi æelimo profesionalno delati tudi v
teh novih razmerah, naj bo to na podroËju πolstva ali
oznanjanja evangelija. Mi tudi vemo, da imajo kristjani
pravico svobode, da so v zelo razliËnih strankah. Zdi se
mi, da je potrebno te razmere vzeti zares, tukaj delati, se
pogovarjati, pogajati kjer je potrebno in pokazati, da je
Cerkev pomemben del civilne druæbe, da lahko marsikaj
dobrega naredi na druæbenem podroËju, da ji ne gre za
nobene privilegije, ampak samo za skupno dobro. In glede
na to, da æivimo v evropski skupnosti, kakor ima ta
evropska skupnost tudi svoje teæave, ima pa vendarle
doloËena naËela in principe, ki jih mora katerakoli oblast
spoπtovati.

Kako lahko Sloveniji pomagamo Slovenci po svetu?
Slovenci po svetu ste æe veliko pomagali, πe preden je

Slovenija postala samostojna, s tem, da ste ohranili zavest
jezika, narodnosti, vere. Zbranega je izjemno veliko
gradiva, ki kaæe na bogastvo, na kar je bilo narejenega.
Potem sama osamosvojitev: takrat sem bil tajnik pri
nadπkofu ©uπtarju in videl, kako ste bili Slovenci po svetu
naπi ambasadorji, kako ste πli na plebiscit, kako ste vplivali
na vlade. In tudi kasneje, vsa leta samostojne dræave.
Danes pa mislim, da lahko pomagate na ravni kulture, na
ravni vere. V Slovenijo prihajajo razne skupine: abiturien-
ti, pevski zbori, razna gostovanja. Pa tudi s profesionalci,
ki se iz sveta lahko vrnejo v Slovenijo, da nam priskoËijo
na pomoË pri naπih vzgojnih projektih. PriËakujemo tudi,
da bodo prihajali dijaki, πtudenti, naπi sem, vaπi tja.
Mislim, da res æivimo v eni domovini, da smo povezani v
eno skupnost. Svet postaja zelo majhen. S to vaπo voljo do
æivljenja, ljubeznijo do jezika, do vere, do domovine,
pravzaprav opozarjate Slovenijo, da moramo biti na to
ponosni, posebej πe v tem globalnem svetu. »e sami ne
bomo na to ponosni, potem nam tega nihËe ne bo dal. In
s tem naredite izjemno veliko dobrega vsak trenutek za
Slovenijo.

Gospod πkof, πe besedo naπim bralcem in rojakom.
Vse prav lepo pozdravljam. Vesel sem, da sem lahko

tukaj med vami. Rad bi se vsem zahvalil za to izredno
plemenito delo, ki ga opravljate. Vse pa prav lepo
pozdravljam in se vam zahvaljujem za zvestobo domo-
vini, narodu, veri, Cerkvi, jeziku, kulturi. Æelim, da bi
ostali πe naprej tako povezani. In seveda, vedno
dobrodoπli v Sloveniji.

Pogovarjal se je Tone Mizerit
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SLOVENCI V ARGENTINI

Nedeljsko deæevno jutro je bilo kot blagoslov za rojstni
dan Naπega doma. V stolnici svetih Justo in Pastor smo se
sanjuπËani in drugi prijatelji Doma zbrali, da bi prisostvo-

vali maπi. Daroval jo je delegat g. dr. Jure Rode ob
somaπevanju patra Alojzija Kukovice. Veliko πtevilo minis-
trantov in narodnih noπ (nad 50!) je bilo znak, da se mladi
rodovi, kljub vremenu in drugim zadevam, πe vkljuËujejo
v dejavnosti, ki so povezane z ljubeznijo do Boga in
slovenstva.

Maπo je vodila Tatjana Modic Kræiπnik, pri oblikovanju
daritve pa je sodelovala Irena Poglajen. Med daritvijo je
prepeval Meπani pevski zbor pod vodstvom prof. Andrejke
Selan Vombergar. V pridigi se je g. Rode nanaπal na
misijonsko nedeljo. Dejal je, da Bog priËakuje od nas
zvestobo, saj po Njegovi neskonËni milosti smo pri krstu
priπli do vere. Kot kristjani pa lahko opravi-
mo naπe misijonsko delo tako, da pokristja-
nimo naπe okolje in pokaæemo pot do
Jezusa. Po konËani maπi smo se zbrali pred
podobo Brezjanske Matere boæje in se ji
priporoËili v molitvi.

Deænik v roke in v Dom! Na dvoriπËu je
napovedovalka Ivana Tekavec pozdravila
navzoËe. Zapeli smo himni in æe je
predsednik Naπega doma, prof. Karel Groz-
nik podal nekaj misli o πtevilnih dejavnosti,
ki dan za dnem ,,oæivljajo” zidove. Izrazil
je tudi hvaleænost prednikom za bogato
prejeto dediπËino in rekel je, da sedaj je
Ëas, da vsi skupaj razmiπljamo in delamo
zdruæeno za gradnjo prihodnosti.

Prav na ta dan je Naπ dom sprejel novo
botrico. Mesto, ki ga je dolga leta imela
pokojna Anica Indihar, bo sedaj uradno
zavzemala Mici MalavaπiË Casu-llo. V spo-
min je dobila plaketo in moËan aplavz.

Komedija je resna stvar. Morda laæje mislimo na resnost
drame ali tragedije, vendar bi bili v zmoti, Ëe bi mislili, da
gre pri komediji le za lahkomiselno odrsko delovanje. V
principu ni niË manj teæav pri oblikovanju vloge, ki ima kot
cilj, da nas spravi v smeh, kot pri delovanju tistega, ki nas
hoËe ganiti do joka. Tudi za reæijo ni komedija enostaven
izziv. Izbira nastopajoËih, ritem predstave, koordinacija
zapletov, toËnost v pravem tonalnem izgovarjanju, stalni
vhodi in izhodi, in πe druge ,,malenkosti” morajo biti pri
komediji πe posebej upoπtevane s strani reæiserja. Vse mora
delovati ,,kot ur´ca”, da predstava uspe.

Ponovno priloænost, da uæivamo pristno komedijo, pri
kateri je bilo za vse to poskrbljeno, smo imeli na 52.
obletnici Naπega doma v San Justu v nedeljo 12. oktobra,
ko je na odru Frida Beznika sanjuπka gledaliπka druæina,
pod vodstvom Blaæa MikliËa, podarila vsem navzoËim
veseloigro ,,Pri belem konjiËku”.

Igra je v originalu glasbena komedija, oz. operetta,
nemπkega izvora. Spisala sta jo Oskar Blumenthal in
Gustav Kadelburg. Besedilo je bilo æe veËkrat uporabljeno
v filmih, vsaj petkrat v NemËiji in celo enkrat v Argentini
(,,La hostería del caballito blanco”, v reæiji Benita Perojo, l.
1948). Za slovenski oder jo je pa priredil Josip Mazi, ki je
zato dogajanje premestil iz avstrijskega \o «Salzkam-
mergut» Salzkammergut na slovenski Bled. Tudi v naπi
skupnosti so gledalci æe kdaj imeli priliko spoznati igro;
vem vsaj za dve izvedbi, in sicer v Slovenski vasi l. 1961
v reæiji Ludvika ©tancerja in druga na odru Slovenske hiπe,
s ponovitvijo v Lanusu, v izvedbi S.G.B.A. leta 1998, v

SAN JUSTO

52. obletnica Naπega doma
Nato je p. Kukovica blagoslovil dvigalo, ki bo v veliko

pomoË naπim starejπim. Spremljali so ga nova botrica,
boter Ciril Oblak, predsednik Doma ter predstavnik grad-
benega odbora Evgen UrbanËiË.

V sklopu 60-letnice prihoda v Argentino se je razvila v
pesmi, besedi in plesu kratka akademija, kot dokaz zavesti
in ljubezni slovenskemu svetu skozi toliko let.

Zbor zveze mater in æena, ki ga vodi Anica Mehle, je
zapel dve pesmi - Predica in Tam kjer teËe bistra Zila. Zbor
BalantiËeve πole je predstavil venËek narodnih in Otroci
sveta (petje sta vodili Marija Krajnik ©trubelj in Kristina
SkvarËa ©enk). Za konec je πe πtevilËna folklorna skupina
Mladika (vodi Mirjam Mehle Javorπek) v belokranjskih
noπah zaplesala Kolo. Med toËkami sta Aleks Puntar in
VanËi ©trubelj recitirala poeziji Vpraπanje ter Samo to
Franceta Papeæa.

Pred kratkim je Andrej Selan ugasnil 70 sveËk. Ta
dogodek je odbor æelel poudariti. V priznanje in zahvalo
za tolikπno dolgoletno delo v sanjuπki druæini na raznovr-
stnih podroËjih, posebno pa za gojitev slovenske pesmi,
mu je Dom izroËil plaketo, njegovi æeni Mariji pa πopek
roæ.

Nato se je p. Kukovica zahvalil g. Selanu za poærtvoval-
no pevsko sodelovanje pri verskih obredih. Prav tako je
tudi Ëestital ustanovi ob 52. obletnici.

Sliπalo se je, kako je zunaj deæevalo. A niË zato! Zajtrk
nas je æe Ëakal; deleæni smo ga bili kar na dvoriπËu. Potem
pa urno pripraviti prostor, saj prijateljske tekme v odbojki
so bile æe na vrsti (koordinacija Jure UrbanËiË).

Gibanje, klepet, veselje, πport in πe marsikaj drugega je
preplaπil deæevne oblake. SonËni æarki so bili sedaj zvesti

spremljevalci slavja.
Mmm ... kako lepo diπi! Prava ura za kosilo. Priprav-

ljeni streæniki so delili v kleti vsem prijateljem Doma
dobrote, ki so jih gospe in gospodje pripravili za praznov-
anje obletnice.

V kuhinji so bile: Neæka Kræiπnik, Ani Puntar, Irena
Godec, Nadi Indihar, Francka Juhant, Ani Klarreich in Beti
©trubelj. Na æaru pa Fanci ©trubelj, Henrik Bregar in
Richard Godec. Za πtrudelj so poskrbele Ivanka Zupanc in
Francka MikliË s pomoËjo Marije Novljan in Mici Casullo.
Krofe so pripravile Ani Zakrajπek, Marija ©trubelj in Olga
Radoπ.

©e malo smo lahko poklepetali in æe je bil skrajni Ëas,
da se pomaknemo v dvorano. Nekateri z dvigalom, drugi
kar po ,,starem” naËinu ... PoiπËemo sedeæ ... πe nekoga
pozdravimo ... in æe je napovedovalka Tatjana Modic
Kræiπnik prisrËno pozdravila prisotne.

Prof. Karel Groznik je zopet stopil pred mikrofon in se
zahvalil vsem, ki skozi toliko let delajo in sestavljajo
sanjuπko druæino - hvala ,,duhovnikom, kulturnim delav-
cem, uËiteljicam, materam in æenam, pevskemu zboru,
mladini, gledaliπki druæini, upokojencem, mladcem in

mladenkam, kuharicam in moæem ...”. Sku-
paj se razvijajo v drevo, ki leto za letom z
novimi mladikami bogati kroπnjo ter budi
zavest slovenskih katoliπkih korenin.
Predsednica krovne organizacije Zedinjene
Slovenije, Alenka Jenko Godec je nato
izrekla Ëestitke ob jubileju.

Sledil je slavnostni govor arh. Jureta
Vombergarja, ki je bil objavljen na uvod-
nem mestu v prejπnji πtevilki tednika.

Napovedovalka je povabila publiko na
kratek oddih na Gorenjsko, v bliæino Blej-
skega otoËka. Zastor se je odprl in zaËela se
je igra ,,Pri belem konjiËku” v reæiji Blaæa
MikliËa. VeË o igri v drugem Ëlanku na tej
strani.

Akordi Slovenskega inπtrumentalnega
ansambla so æe vabili na dvoriπËe. Okrogle
mize, prostor za ples, slastne dobrote za
pod zob ... sestavine, ki med prijatelji
zagotavlja Ëudovito noË.

Marta Petelin

,,Ta je pa lepa!”
Predstava veseloigre ,,Pri belem konjiËku” v Naπem domu, ob priliki 52. obletnice

reæiji pokojnega Maksa Borπtnika.
Predstava se je zaËela ob 17. uri, ko se je odprl zastor

in smo vstopili v gorenjsko pokrajino, s sliko Blejskega
jezera v ozadju in s hotelskim vhodom pred njo. Prve
besede veseloigre so zapeli, kot da bi πlo za neke vrste
uverturo: na odru je skupina desetih deklet zapela pesem
z romantiËnim besedilom ,,Poljub, poljub, je kakor med
sladak...” s poznano melodijo pesmi The sound of music
(R. Rodgers in O. Hammerstein II). S tem je gledalec æe od
prvega zaËetka dobil vtis, da bodo v teku igre ljubezenske
zadeve imele vaæno vlogo. Ta glasbeni vloæek sicer ne
spada k originalnemu besedilu, a je bil pravi zadetek v
zamisli reæiserja, ker je vzbudil razpoloæenje za nadaljnje
estetke izkuπnje. Pesem smo pozneje sliπali πe trikrat, tako
da jo nekako smatramo za glasbeni leit motiv predstave.

Ne bomo tukaj ponavljali vsebine igre, ker bi jo s tem
osiromaπili. Bolje bi bilo, da bi publika po Domovih imela
moænost, da osebno doæivi predstavo. Zato upam, da jo
bodo ponovili v kolikor bo to moæno (s tem bi igralci imeli
tudi moænost veËkrat uresniËiti to, kar je brez dvoma
zahtevalo veliko tednov truda in dela).

Ozrimo se torej na delo nastopajoËih, pri Ëemer
spoπtujemo vrstni red, ki je v programu. Vloga Mete Klinar,
gostilniËarke pri ,,Belem konjiËku” je bila v skrbi Angelce
Podræaj MikliË. Morda je ta izmed najmanj smeπnih vlog
veseloigre. Je kot ,,resen” steber, okoli katerega se vrtijo
ostali zapleti. Zato je Angelci treba priznati, da je to
resnost in ostrino vloge izpeljala brez πibkih toËk. Vloga je
bila podana solidno in trezno, s sigurnostjo pri uporabi

glasu in telesa, s pokonËno postavo in brez kakega
nepotrebnega histrionizma. Zasluæi pa Ëestitke tudi, ker je
uspeπno dokazala ljubezensko naivnost in notranjo nego-
tovost pod tisto navidezno nepredirljivo zunanjo skorjo,
prav tako pa njeno konËno spreobrnitev. Skratka, uspeπna
izvedba vdove, v Ëigar notranjosti πe vedno gori ljubezen-
ski ogenj, a si ne dovoli kar tako, da bi njene πibkosti bile
opazne na zunaj.

Za Æana, prvega natakarja v hotelu, je igral Ivo
UrbanËiË, ki smo ga letos æe veËkrat videli na odru. Kot
partenaire Metke je tudi on spremljal njeno resnost trezno,
preudarno in zmerno. Vsekakor je znal pokazati notranje
trpljenje zaradi ljubezni, ki mu ni povrnjena. Osebno sem
imel obËutek, da se je igralec polagoma bolj sprijaznil z
vlogo v teku nastopa, in se sprostil po prvi sliki, v kateri se
je moral pokazati malo bolj jeznega in uæaljenega. Od tam
naprej je bila njegova vloga z vsakim pojavom bolj
solidna.

Vloga Oroslava Bucka, ena izmed najbolj komiËnih
vlog, ki jo je reæiser sam igral pred desetimi leti, je bila v
rokah Tonija Rovana. Brez dvoma se mu je osebnost
prilegla, kajti fiziËno in animiËno je popolnoma primeren
za vlogo veletrgovca in posestnika iz Novega mesta, ki je
istoËasno svojevrsten bussinesman in rustiËen Ëlovek. Toni
se je ponovno izkazal kot naravni komedijant in oËitno je
bilo, da se je v koæi Bucka zabaval in uæival. Tako je
mogel uæitek posredovati tudi publiki, ki se je z njim
poπteno zabavala. Vlogi je podal primerno postavo, pre-

(nad. na 4. strani)

Sv. Slovenija (61) Nº 44 21/10/2008, 14:193



Stran 4 23. oktobra 2008 • SVOBODNA SLOVENIJA

Manjkata samo πe dva tedna do
zaËetka sreËanja in tekmovanja v na-
ravi Eko — Bariloche. Zdaj v SPD-ju
s pripravami æe vse mrgoli kot v
mravljiπËu. Vsak v svojem doloËenem
poslu pripravlja in prispeva svoj
delËek k temu velikemu dogodku, ki
se bo priËel 30. oktobra. Vpisalo se je
12 moπtev, ki predstavljajo vsa kra-
jevna druπtva v Argentini, domaËi
imamo dva moπtva in San Justo ima
πtiri.

Sestava moπtev je prinesla kar ne-
kaj preglavic in debat v vsakem
druπtvu, saj so bili pogoji, da mora
vsako moπtvo imeti tri Ëlane, od kate-
rih je vsaj eden razliËnega spola ter
da so mladi med 16. in 26. letom
starosti, ter da je eden srednjeπolec,
drugi viπjeπolski ali univerzitetni πtu-
dent ter tretji po prosti izbiri glede
zaposlitve. Ko so bila æe sestavljena
moπtva je naslednja ‘teæava’ bila izbi-
ra imena. Nekateri so potrebovali kar
precej Ëasa in πele pod pritiskom, da
bodo dobili kazenske toËke, Ëe ne
predstavijo vse podatke in ime
moπtva so priπli z besedo na dan.
Zdaj pa kar predstavimo kdo so vsi
tekmovalci in imena moπtev. (V mast-
nih poπevnih Ërkah so oznaËeni vodje
moπtev, med oklepajih pa vzdevki
vsakega tekmovalca, Ëe ga ima).

Gotovo æe vsi trenirajo in se prid-
no pripravljajo. Tekmovalcem svetu-
jemo, da skuπajo vsaj enkrat tedensko
skupaj trenirat seveda, v kolikor je to
moæno. Pa πe en majhen nasvet tek-
movalcem, niË ne bo πkodilo, Ëe
malo pregledate svoje mape in skripta
slovenskega srednjeπolskega teËaja,
da osveæite znanje o slovenskem
zemljepisu, zgodovini in knjiæevni-

prostost, nedolænost in kmeËkost, s katerima si je publiko
pridobil æe ob vstopu na oder. V doloËenih trenutkih, je æe
res, so se mu pojavile kake teæave z besedilom, ki pa
nikakor niso prekinile poteka dogajanj. Tudi te trenutke je
Rovan izrabil in dosegel poseben stik z gledalci.

Za njegovo hËerko Tilko je igrala Erika Poglajen, ki je
æe dolgo nismo videli na odru in mislim, da πe nikdar s
tako gledaliπko vlogo. Tudi ona je podala nastop s
sigurnostjo in prikazala privlaËnost mladega dekleta, ki ima
v doloËenih trenutkih skoraj otroπke izraze, v drugih se pa
izkaæe æe kot dozorela gospodiËna, kateri se odpira
ljubezenski svet. Upamo, da jo bomo πe naprej videvali na
naπih odrih. Vlogo Buckine sestre pa je prikazala Ivana
Tekavec, to pot v kratki vlogi, ki jo je vsekakor vzela resno
in πe posebno z dobro izbrano fiziËno postavo in hojo.

VeËkrat se v veseloigrah godi, da nekatere vloge
zahtevajo prevladujoË realizem, druge pa nudijo moænost
izrazitejπe karikaturo. Med temi zadnjimi je vloga gimna-
zijskega profesorja v Gorici, Dr. Karla Koprivarja, ki jo je
bolj kot zadovoljivo izpeljal Klavdij Selan. NiË novega ne
odkrivamo, Ëe omenimo njegovo posebno sposobnost za
take vloge, s katerimi se tudi reæiser lahko sprosti in vloæi
klasiËne ,,gag-e”. Klavdij je pokazal zmoænost igranja se s
svojim globokim glasom in s svojim neskonËnim telesom,
s katerim je uprizoril pohabljenega starejπega akademika.
Marta Petelin je pa utelesila Minko, Koprivarjevo hËerko.
Njena vloga ima æe sama na sebi smeπen komponent, kajti
gre za πuπljajoËo deklico; ne ker bi πuπljanje bilo samo na
sebi smeπno, temveË ker je paradoks v tem, da je tista ki
πuπlja ravno hËerka akademskega filologa. Poleg zadovo-
ljive izvedbe te posebnosti, je Marta dokazala tudi obrazno
plastiËnost in gestualnost (ki je tudi v tem primeru bila bolj
karikaturiËno uporabljena) in se tako izkazala kot komedi-
jantka, od katere lahko πe mnogo priËakujemo.

Kontrapunkt Buckove vloge je nedvomno ljubljanski
odvetnik dr. Franc KovaË; vlogo je odigral Polde Malalan.
V zadnjih letih se je ta igralec vrnil v gledaliπko delovanje
naπe skupnosti, kar nas posebej veseli. V tem primeru je
uspeπno utelesil advokata, kateremu je podal potrebno
postavo mestnega bistrega Ëloveka, ki zna z besedami
zaplesti drugega in pogovor obrniti kakor njemu bolj
koristi. OËitno je bilo advokatovo samozaupanje in doza
bahanja, s katero je Malalan zgradil ta (dovolite mi izraz)
,,chamuyerski” znaËaj. IstoËasno je pa Polde znal prepreËi-
ti prikaz kake izstopajoËe podlosti, ki bi vlogi nepotrebno
jemala simpatiËnost. SproπËenost rok in njegove posebne
tonalne kadence so doprinesle jasnost, eleganco in tudi
malo tiste sumljive a zahtevane afektiranosti.

Za vlogo pleπastega Maksa Jerine je pa preskrbel
Gregor Modic, Ëigar gledaliπko zorenje sem æe kdaj
omenil. To pot smo njegovo sproπËenost in sigurnost lahko
opazili tudi v komediji, kateri je podaril svoj pomemben
dodatek in z uspehom izvrπil zapletene naloge, kot je na
primer, da naravno odigra glasen smeh.

Skupaj s temi glavnimi vlogami moramo seveda omeni-
ti tudi tiste, katerih protagonizem je bil bolj omejen, a
kljub temu pomemben. Vsak je s svojim delovanjem igri
nekaj doprinesel. Tako na primer Martin Uπtar, v vlogi
MaËka, Marko Bregar in Monika Indihar kot novoporoËen-
ca dr. Ivan Zaletel in Olga; Stanko Jelen (tudi on naravno
sposoben za komedijo), ki je igral za beraËa Tineta;
Veronika Malovrh, v vlogi beraËeve neËakinje in prodajal-
ke roæ, kateri je reæiser dodal πe posebno pomembnost z
glasbenimi vloæki, ki jih je s primerno neænostjo izvrπila s
svojim talentiranim in izuËenim glasom; Andrej Drenik v
vlogi hribolazca; Tatjana Groznik kot raznaπalka pisem;
Pavel Modic v vlogi natakarja Petra, in Ivo Smrdelj, ki je
korajæno izvedel vlogo malega natakarja Picola; Berni
Juhant v vlogi hiπne Pepce in Viktor Fekonja, v nemi vlogi
hlapca Janeza, na katero vsekakor ne bomo pozabili, kajti
ravno on nosi kovËke po stopnicah, v prizoru, ki verjetno
najbolj leæi v kolektivni podzavesti tistih, ki smo igro æe
poznali in onih, ki so jo prviË spoznali ob tej priliki
(,,Kufre, gor!... Kufre, dol!...”).

KonËno naj πe omenim vloge potnikov, za katere so
preskrbeli Ëlani Meπanega pevskega zbora San Justo por
vodstvom prof. Andrejke Selan Vombergar. Ni prviË, ko
reæiser izrabi moænost sodelovanja tega kvalitetnega zbora,
kar mu daje priloænost za glasbene vloæke v æivo.

V tehniËnem podroËju je treba (πe enkrat) posebno
omeniti odliËno delo Toneta Oblaka in sodelavcev Naπega
doma pri izdelavi scene. O tem niti ni potrebno dosti
besed, kajti kvaliteta Oblakovih scenskih del je vsem
znana. To pot je πe posebno hvalevredna uporaba svetlih
barv, ki so pripomogle k veselemu vzduπju, v katerem je
potekalo dogajanje. Za luËi so skrbeli Marko in Luka
©trubelj, Erik Oblak in Aleks Puntar; razsvetljava je bila
jasna, kar je tudi pomagalo k omenjenemu vzduπju.
VeËinoma je bil oder razsvetljen ,,v polno”, a primerne in
nenasilne so bili trenutne ublaæitve v bolj sentimentalnih
ter intimnih prizorih. ZvoËni efekti so bili na skrbi Marka
©trubelja, za zvok je skrbel Lavecchia ter za mikrofone
LuËka Bergant Uπtar. Naj πe omenim πepetalko Neæko
Lovπin Kræiπnik ter Veroniko Malovrh in Mirjam Oblak, ki
sta skrbeli za rekvizite in kostume in imata pri tem
zadnjem πe posebno zaslugo. Za maskiranje, pri katerem
so se izognile pretiravanju, in za priËeske so pa konËno
poskrbele Danica Malovrh in Veronika Malovrh s pomoË-
nicami.

Veliko ljudi je sodelovalo v prid uspeπne predstave. A
vse posamezne elemente je treba zediniti v eno in konËna
odgovornost uprizoritve sloni na ramah reæiserja. Da Blaæ
MikliË vzame svojo gledaliπko delo s veliko resnostjo nam
je vsem znano. Plodovitost, s katero se ukvarja z raznimi
gledaliπkimi projekti je znak, da je ta umetnost posebno
pomembna v njegovem æivljenju in v njegovem srcu.

Kot gledalec sem imel obËutek, da se je pri belem
konjiËku Blaæ poËutil popolnoma doma. Besedilo mu je
bilo æe znano in to mu je morebiti dalo πe posebno
moænost, da je reæiral sproπËeno in osvobodil ustvarjalnost,
kar se je poznalo v dodatkih in priredbah. V zvezi z

ritmom, je nastop
vedno dræal tekoË
tempo, kar je za
komedijo izredno
pomembno. Pamet-
no je bilo tudi, da
ni bilo med dejanji
dolgih presledkov.
Znal je pa reæiser
uvesti tudi primerne
upoËasnitve, ko je
bilo potrebno
vzduπje malo zre-
sniti ali ustvariti
prizor z globljo sen-
t i m e n t a l n o s t j o ,
predvsem ko je πlo
za odnos med hote-

lirko in prvim natakarjem, ne da bi zaradi tega priπlo do
nadleænosti. V doloËenih trenutkih si je dovolil tudi kake
pavze, πe posebno z Metkino vlogo, vendar je igra brez
teæav pozneje zopet nadaljevala a tempo in povzela veselo
atmosfero, ki je prevladovala. Kar se tiËe markiranja
posameznih vlog, je bilo moæno tu in tam opaziti kake
MikliËeve znaËilnosti, a ni bilo videti, da bi reæiserjeva
navodila omejevala iniciativo nastopajoËih; nasprotno,
igralci so bili videti povpreËno sproπËeni, kar pomeni, da
so imeli potrebno svobodo, ki omogoËa veseloigri bistveno
spontanost. Reæiser in igralci, v skupnem delovanju, so
tako zmogli ustvariti karakterizacije, ne da bi priπli do
zoprnih pretiravanj (niË manj smeπnega, kot nekdo, ki se
trudi, da bi bil komiËen in zaradi umetne Ëezmernosti tega
ne doseæe). Poleg æe omenjenih glasbenih vloækov, je bila
pravilna izbira posnete glasbe, ki jo je izbral za kratke
trenutke premora; med besedilom je pa dodal ambientalno
glasbo le enkrat, in to z zadetkom. Natopi in gibanja po
odru so bili jasni, brez ,,umazanih premikov”, in hoja
pogumna, kar pomeni, da so bila jasna tudi navodila in da
je vsak igralec vedel kam in kako. Izjemno je reæiser
postavil kakega igralca hrbtno, a tudi to kot estetski priziv,
kajti uporabljal je ta rekurz v trenutkih, v katerih je kaka
vloga bila bolj ranljiva ali je iskala zavetje svojim Ëustvom.

Skratka, izrekam svoje Ëestitke sanjuπki gledaliπki druæi-
ni, reæiserju in vsakemu igralcu ter sodelavcu posebej, za
tako uspeπno predstavo in za lep trenutek, ki smo ga
gledalci doæiveli v dvorani Naπega doma. ObetajoËa
prihodnost je πe pred njimi. Trenutno pa vam æelim, da
uæivate uspeh. Prejmite zahvalo tistih, ki smo po predstavi
zapustili dvorano s prenovljenim veseljem.

M. S.

Eko Bariloche 2008 je æe v teku ...
kih. Tudi ne pozabite izbrskati tam
nekje na dnu police svojo slovensko
pesmarico, da boste lahko na polna
pljuËa prepevali slovenske pesmi ob
tabornem kresu ob spremljavi kitare.

Zdaj pa πe malo o naπem organi-
zacijskem odboru, ki mnogo svojega
Ëasa ærtvuje za to edinstveno mladin-
sko sreËanje. Glavni vodja tekmovan-
ja in pobudnik ter traser proge je
Matjaæ Jerman, tajnica je Klavdija
KambiË, proge bosta nadzorovala
Blaæ Razinger in Franci Jerman. Tabor
bodo imeli na skrbi Marjan MavriË,
Milan Magister ml in Mihi Klemen.
Prevoze opreme in pripomoËke za
tekmovanje oz. logistiko bosta imela
na skrbi Peter Drajzibner in Franci
Jerman. Komunikacijski sistem bosta
oskrbovala Martin Jerman in Milan
Magister (op. Mobilni telefoni v tem
kraju so popolnoma neuporabni; le
visokovalovni radiji pridejo v poπtev).
Prehrana je tudi vaæen del tekmovan-
ja. To bodo imeli na skrbi Danica
Jerovπek MavriË, Anka Golob Draj-
zibner, Marta Malovrh Jerman Marjan
Grohar in Stanko Jelen. Kontrolne
toËke in redarje bo nadzoroval Ivan
KoËar, na kontrolnih toËkah pa bodo:
Nikolaj Grohar, Zofija Drajzibner,
Ljudmila MavriË, Zofija in Viki Her-
nández, Marija Jerman in Anka Draj-
zibner. Posebne igre bodo imeli na
skrbi Veronika Razinger Grohar, Peter
Drajzibner, Bogdan Bertoncelj in
Matjaæ (Miπko) KambiË. Bazni tabor
bosta oskrbovala Eva Smersu Hernán-
dez in njen soprog Damián Hernán-
dez. Ostale πporte (za zdaj si pridræi-
mo katere, da bo malo veË skrivnosti)
bosta imela na skrbi Ivan KoËar in
Andrej Bertoncelj. Zaradi varnosti bo,

,,Ta je pa lepa!” (nad. s 3. strani)

(nad. na 6. strani)
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PISALI SMO PRED 50 LETI
MOGO»NA PROSLAVA 40. LETNICE OSVOBO-

JENJA SLOVENSKEGA NARODA
Praznik slovenske edinosti in sloge

V letih vojnih strahot in trpljenja je slovenski
narod pred 40 leti v slogi in edinosti vodil boj proti
skupnemu narodnemu neprijatelju in si po dolgih
stoletjih suæenjstva priboril svobodo. To se je zgodilo
29. oktobra 1918.

Tega zgodovinskega dogodka so se protikomunis-
tiËni Slovenci na podroËju Vel. Buenos Airesa spo-
minjali z vso slovesnostjo. Spominu za slovensko
osvoboditev zasluæenih slovenskih moæ so se odd-
olæili paË najlepπe s tem, da so spominsko proslavo
pripravili v slogi in edinosti. Prav v taki medsebojni
slogi, ki je bila znaËilna za osvobodilna leta v
slovenski narodni zgodovini. Brez ozira na politiËno
ali ideoloπko opredelitev so sodelovali vsi in vsi s
svoje strani pripomogli k tako lepemu uspehu. Bile so
to prireditve, kakrπnih doslej v Buenos Airesu πe
nismo imeli. »lovek je imel resniËno obËutek, da
prisostvuje nad vse slavnostnemu narodnemu slavju,
ki je vse druæilo v ljubezni do pod komunizmom
trpeËega naroda ter jih povezovalo v mogoËno fronto
neustraπnih borcev proti skupnemu sovraæniku tako
slovenske, kako sleherne druge svobode.

(...)

SLOVENCI V ARGENTINI
Poroka. V soboto, 18. oktobra t. l. sta stopila pred

oltar v ramoπki æupni cerkvi g. Karel Svetlin iz
MoravË in gdË. Pavla KruπiË iz Mengπa. Mladi par je
poroËil g. direktor A. Orehar, za priËi sta pa bila
nevesti njen stric g. Peter KruπiË, æeninu pa njegova
sestriËna gdË. Tinka LavriË. Mlademu paru ob vstopu
v novo æivljenje iskreno Ëestitamo.

Mladinski dnevi v Mendozi
Letos so bile prireditve vsakoletnih mladinskih dni

raztegnjene na dva dneva. Ves spored je bil priprav-
ljen pod geslom: Bog in Slovenija.

V soboto, 4. t. m. so se naπi fantje in dekleta
posvetili prvemu delu gesla: v farni cerkvi Villa nueva
so se zbrali zjutraj k skupni sv. maπi, ki so jo v zboru
recitirali z duπnim pastirjem g. Hornom. (...)

Zborovanje je priËel predsednik mendoπke SFZ g.
Janez ©trin (...) V treh predavanjih so nato govorniki
obravnavali najbolj pereËa sodobna verska vpraπanja.
(...)

Nedeljska slovenska sv. maπa je bila posveËena
mladini. (...)

Pri pogrnjenih mizah je sledila nato otvoritev
razstave roËnih del. (...)

Ko se je znoËilo, se je pa na mladinskem odru
priËela zakljuËna domorodna prireditev. (...) V dekla-
macijah, v recitirani besedi, v naπi veËno lepi pesmi,
ki nam jo je zapel zbor pod vodstvom ravn. M.
Bajuka, in v dramatiËnih prizorih, smo v duhu
obiskali rodne kraje, sliπali o domovini besedo naπih
najveËjih moæ in videli v dramatiËnih slikah usto-
liËenje koroπkih vojvod, kralja Matjaæa pod goro
Peco; sledili smo pesniku Preπernu na obisku v
njegovi rojstni hiπi, spremljali uæaloπËeno slovensko
mater v gozdu pri njenem izkopavanju ubitega in v
neposveËeni zemlji pokopanega sina domobranca ter
z boleËim srcem spoznali ob Velikonjevih Amerikan-
cih (tudi v dramatiËnem prizoru) tragiËno odmiranje
naπega Ëloveka v emigraciji. (...)

B.B.
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RESUMEN DE ESTA EDICION
AVANZA LA COALICION

Las discusiones para formar un amplio gobierno de
izquierda, que lleva adelante el probable futuro presidente
de gobierno Borut Pahor, están dando sus frutos. Conforma-
do ya el nuevo parlamento, el gobierno encabezado por los
socialdemócratas contará también con el apoyo de los
liberal demócratas, el partido Zarés y DeSUS, partido de los
jubilados. Eso le asegura el voto de 52 diputados y un
simple camino parlamentario de sus proyectos de ley. Ya
están sentadas las bases para un plan de gobierno consen-
suado entre todos los partidos. Entre tanto fueron elegidas
las nuevas autoridades de la Asamblea Nacional (parlamen-
to), que será presidida por el Dr. Pavel Gantar. (Pág. 1)

ENTREVISTA
En este número dialogamos con el obispo auxiliar de

Ljubljana, dr. Anton Jamnik, que estuvo de visita en nuestro
país a principios del corriente mes. Entre otras tareas que
desarrolla actualmente, ocupa el cargo de director del
recién inaugurado Instituto Superior Católico que comenzó
su actividad formal en septiembre pasado. El Instituto, luego
de cumplir determinados requisitos, se convertirá en la
primera Universidad Católica en Eslovenia. Sobre este tema
y otros tales como la posición del catolicismo y del católico
en la vida eslovena, la actividad de la Iglesia y la importan-
cia de la religión en los tiempos actuales respondió gustoso
en una entrevista exclusiva. (Pág. 2)

52 VELITAS
El pasado domingo 12 de octubre el centro esloveno

Naπ dom de San Justo celebró sus 52 años. La misa fue
ofrecida por el padre Rode y hubo una gran cantidad de
jóvenes en trajes típicos eslovenos. El número artístico
matinal englobó al canto, la palabra recitada y el baile.
También se entregaron plaquetas a la nueva madrina de la
institución Mici Casullo y a Andrej Selan por sus 70 años de
vida. Luego del almuerzo la jornada siguió en el salón con
las palabras del arq. Vombergar y la puesta en escena de la
comedia “Pri Belem konjiËku” que transcurre en un hotel en
las cercanías de Bled. La noche nos encontró en el patio al
compás del Slovenski inπtrumentalni ansambel. (Pág. 3 y 4)

EKO BARILOCHE 2008
Faltan tan solo dos semanas para dar comienzo a la

aventura “Eko Bariloche” (del 30/10 al 2/11). Para la
competencia se inscribieron doce equipos, que representan
a cada centro esloveno en la Argentina, los locales presen-
taron 2 equipos y San Justo 4. La conformación de éstos
trajo algunos inconvenientes. Las reglas decían que un
integrante debía ser de otro género; la edad entre 16 y 26
años; un integrante debía ser estudiante secundario y otro
universitario o superior. Seguramente, ya estarán entrenando
juntos, después de haber “bautizado” al equipo. La reco-
mendación por parte de los organizadores es revisar las
carpetas del “sredno” para repasar algo de geografía, historia
y literatura eslovenas. El trazado del recorrido estuvo a
cargo de Matjaæ Jerman, director del proyecto, que contará
con un buen número de colaboradores en todas las
actividades (entre ellas la logística, comunicación, puestos
de control, deportes a realizar, campamentos, etc.) (Pág. 4)

INSCRIPCIÓN PARA EL CURSO
DE IDIOMA ESLOVENO

Tenemos el agrado de anunciar el inicio del curso de
idioma esloveno en la Facultad de Humanidades y Ciencias
de la Educación de la Universidad Nacional de La Plata. Las
actividades se desarrollarán los días martes de 19 a 22 hs.
y comenzarán a partir del 28 de octubre de 2008. El curso
es gratuito (los alumnos solamente tendrán que abonar para
el material de estudio). Para la INSCRIPCIÓN dirigirse al
Departamento de Lenguas modernas de la FaHCE, Calle 48
e/ 6 y 7, 1900 La Plata (www.fahce.unlp.edu.ar). No se
necesitan conocimientos previos. El curso está destinado a
los adultos: se admiten alumnos que tengan más de 18 años
o que ya han terminado los estudios secundarios. La
profesora a cargo será Mojca Jesenovec, e-mail:
mojca@podgana.net. El curso tendrá una carga horaria de
60 horas y la finalización del mismo está prevista para
noviembre de 2008.

SVETOVNI FINAN»NI VRH
Ameriπki predsednik George Bush je preteklo nedeljo v

Camp Davidu gostil francoskega predsednika Nicolasa
Sarkozyja in predsednika Evropske komisije Joseja Manue-
la Barrosa. Voditelji so se na sestanku dogovorili o pripravi
svetovnega vrha o finanËni krizi, ki bi mu sledilo veË
sreËanj svetovnih voditeljev. Prvi vrh bi predvidoma no-
vembra gostile Zdruæene dræave Amerike.

UBILI SO HUMANITARNO DELAVKO
Talibi so v ponedeljek v afganistanski prestolnici Kabul

na ulici ubili humanitarno delavko iz Velike Britanije, ko je
odhajala na delo. Britanka je delala za Ëlovekoljubno
organizacijo Serve. Britanko sta z veË streli ubila dva
moπka na motorju. Talibi njeno organizacijo Serve obtoæu-
jejo, da oznanja krπËansko vero. Na svoji spletni strani so
æe prevzeli odgovornost za napad in napisali, da sta njuna
borca ustrelila tujko, ki je razπirjala krπËansko vero.

VRH EU-KANADA
V kanadskem Montrealu je potekal vrh EU-Kanada.

Evropsko stran sta zastopala predsednik Evropske komisije
Jose Manuel Barroso in predsedujoËi EU, francoski
predsednik Nicolas Sarkozy, kanadsko pa premier Stephen
Harper. Osrednjo pozornost so namenili krepitvi gospodar-
skega sodelovanja, zaradi svetovne finanËne krize pa je
beseda tekla tudi o ukrepih za njeno reπitev. Po navedbah
francoskega predsedstva Evropski uniji je bil vrh priloænost
za nudenje moËnega politiËnega zagona za doloËitev
okvira novega partnerstva, ki bo okrepilo gospodarsko
integracijo med EU in Kanado. Pobudnica novega part-
nerstva je bila Kanada, ki je trenutno moËno odvisna od
trgovinske menjave z ZDA in si æeli diverzifikacije zunan-
jetrgovinskih partnerjev.

PROTI ©OLSKIH REFORM
Italijanske πole mnoæiËno protestirajo proti πolski refor-

mi ministrice Mariestelle Gelmini. V znamenje nestrinjanja
s predvidenimi ukrepi je po nekaterih mestih potekala tako

NOVICE IZ SLOVENIJE
RUPEL GRE NA DUNAJ

Vlada Janeza Janπe je imenovala dosedanjega zunanje-
ga ministra Dimitrija Rupla za novega slovenskega vele-
poslanika v Avstriji. Vlada je obenem predlagala razreπitev
Vojislava ©uca s poloæaja izrednega in pooblaπËenega
veleposlanika Slovenije na Finskem s sedeæem v Stockhol-
mu, saj bo Slovenija s Finsko vzpostavila diplomatske
odnose na ravni veleposlanikov.

KULTURNE TRÆNICE
Kulturno ministrstvo je obmoËje PleËnikovih trænic v

Ljubljani zaËasno razglasilo za kulturni spomenik dræavne-
ga pomena in s tem prepreËilo naËrte ljubljanskega æupana
Zorana Jankoviæa za gradnjo garaæne hiπe pod trænico. Po
mnenju æupana gre za nagajanje odhajajoËega ministra
Vaska Simontija, ki æeli Ljubljani s tem narediti πkodo. (»e
je samo nagajanje, potem ni nobene skrbi, saj bo novi
kulturni minister hitro plaËal Jankoviæu ,,dolg” za njegovo
podporo levemu trojËku in mu dovolil πariti po Ljubljani.
Op. p.)

CESTNE VINJETE IN EVROPSKA ZVEZA
Slovenija je Evropski komisiji poslala proπnjo za

podaljπanje roka za odgovor na prvi opomin zaradi vinjet
z enega na dva meseca, so za STA potrdili na ministrstvu
za promet. Tako bi namreË z odgovorom poËakali do
sestave nove vlade. V Evropski komisiji so sporoËili, da so
proπnjo prejeli in da jo πe preuËujejo.

TRUBAR V DANA©NJI SLOVEN©»INI
Zdruæenje Trubarjev forum je izdalo knjiæni prevod

Trubarjevega dela Abecednik v sodobno slovenπËino.
Predsednik zdruæenja Drago SukiË je na predstavitvi knjige
za ironiËno oznaËil dejstvo, da nekoga, ki ga slavimo kot
utemeljitelja svojega jezika ter oËeta narodne in duhovne
zavesti, lahko bere le peπËica strokovnjakov.

NEZAKONITO
Nekdanji premier Anton Rop je bil na nezakonit naËin

seznanjen z izsledki prisluhov predsedniku hrvaπke vlade
Ivu Sanaderju in takratnemu poslancu SDS Janezu Janπi, je
v povzetku sklepov vlade ocenila delovna skupina za
oceno dela Slovenske obveπËevalno varnostne agencije
(Sova) pod vodstvom ministra za pravosodje Lovra ©turma.
Zoper poslanca SD Antona Ropa je bila v zvezi s poroËi-
lom vladne delovne skupine za oceno dela Sove æe
decembra lani oziroma januarja 2008 vloæena kazenska
ovadba zaradi suma kaznivega dejanja izdaje dræavne
tajnosti, so potrdili na vrhovnem dræavnem toæilstvu.
(Verjetno bo tudi o aferi patria ugotovljeno Ëez dolga leta,
da je bilo vse skupaj navadna laæ, a koga zdaj briga
takratna — in letoπnja — laæ? Trgovci z laæjo so æe naredili
svoj ,,kπeft/biznis”, ali kakor koli hoËete v lepi slovenπËini
povedati.

PO SVETU

imenovana bela noË, na πtevilnih πolah pa je odpadel
pouk. Samo na enem od rimskih trgov se je po podatkih
sindikatov zbralo 10 tisoË ljudi. Starπi, uËitelji in uËenci
protestirajo predvsem proti predvidenemu zmanjπanju ose-
bja na πolah, zlasti πe proti ukrepu, da bi tri uËitelje, ki
sedaj pouËujejo en italijanski osnovnoπolski razred, za-
menjal le eden. Skladno s tem ukrepom bi brez dela ostalo
pribliæno 200 tisoË uËiteljev. Protestniki se prav tako
zavzemajo za javno πolstvo.
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MALI OGLASI
TURIZEM

TURISMO BLED
EVT Leg. 12618
Dis. 2089
de Lucia Bogataj

H. Yrigoyen 2682 L. 5 - San Justo
Tel. 4441-1264 / 1265

PoËitniπki dom ,,Dr. Rudolf Hanæe-
liË” sporoËa, da je gostom na razpo-
lago vse leto. Tel.: 03548-494046;
Mobitel (011) 15-6152-9978; e-
mail: hoteldecampo@yahoo.com.ar

ZDRAVNIKI
Dr. Klavdija V. Bavec - Nevrolog,
Nevropsihiater. Konzultorij v Ramos
Mejiji, Tabladi in Belgrano. Ordinira
ob ponedeljkih in torkih od 13. do
19. ure. Ob sobotah od 9. do 14
ure. Prijave na telefon: 4652-7967.
Nujno pa na 15-6942-7574.

ZOBOZDRAVNIKI
Dr. Damijana Sparhakl - Zobozd-
ravnica - Sploπna odontologija -
Belgrano 123, 6. nadstr. ”4” - Ra-
mos Mejía - Tel.: 4464-0474

ADVOKATI
DOBOV©EK & asociados -
odvetniki. ZapuπËinske zadeve.
Somellera 5507, (1439)
Buenos Aires. Tel/Fax: 4602-7386.
E-mail: jdobovsek@hotmail.com
Dr. Marjana PozniË - Odvetnica -
Uradna prevajalka za slovenski jezik
Lavalle 1290, pis. 402 - Tel.
4382-1148 - 15-4088-5844-
mpoznic@fibertel.com.ar
Dra. Ana C. Farreras de KoËar. -
Sucesiones - Contratos - Familia -
Comercial - Laboral - Civil - Jubila-
ciones - Pensiones. Lunes y jueves
de 15 a 18 hs. Ricchieri 67 3º H
(1704) Ramos Mejía. Tel.: 4656-
4039 - Cel.: 15-6447-9683
farrerasanac_te@yahoo.com.ar

OBVESTILA
PETEK, 24. oktobra:
Koncert pevskega zbora Lubnik iz ©kofje Loke, ob 20. uri
v Slovenski vasi.
SOBOTA, 25. oktobra:
Redni pouk na srednjeπolskem teËaju RMB, ob 15. uri v
Slovenski hiπi.
UstoliËenje podobe Marije Pomagaj, ob 19. uri v cerkvi
Nuestra Señora de Fátima v Lomas del Mirador.
Koncert pevskega zbora Lubnik iz ©kofje Loke, ob 20.30
uri na Pristavi.
NEDELJA, 26. oktobra:
41. obletnica na Pristavi
SREDA, 29. oktobra:
Sestanek voditeljic osnovnoπolskih teËajev, ob 20. uri v
Slovenski hiπi.
»ETRTEK, 30. oktobra:
Izredni sestanek ZSMÆ, ob 16. uri v Slovenski hiπi. Imele
bomo razgovor z g. Klemenom Æumerjem.
NEDELJA, 9. novembra:
Zvezni mladinski dan v Slovenski vasi v Lanusu
SOBOTA, 15. novembra:
ZakljuËek Srednjeπolskega teËaja v Slovenski hiπi.
NEDELJA, 16. novembra:
Srebrna sv. maπa Ë. g. Francija Cukijatija v Slomπkovem
domu, ob 12. uri.
NEDELJA, 23. novembra:
Nedelja Kristusa Kralja.
SOBOTA, 29. novembra:
Slavnost 60. obletnice druπtva Zedinjena Slovenija, v
Slovenski hiπi.

VALUTNI TE»AJ
V SLOVENIJI

22. oktobra 2008

1 EVRO              239,6 SIT

1 EVRO        1,32 US dolar

1 EVRO      1,59 KAD dolar

1 EVRO       4,34 ARG peso

OSEBNE
NOVICE

Poroka
V slovenski cerkvi Mari-

je Pomagaj sta se v soboto,
18. oktobra poroËila Vero-
nika Godec in Francisco
Marini. Botrovali so nevesti
©tefan Godec in Alenka
Jenko ter æeninu Julio César
Marini in Silvia Moreno.
PoroËne obrede je delil de-
legar dr. Jure Rode. Novo-
poroËencema æelimo veli-
ko boæjega blagoslova na
tej novi æivljenski poti!

,,Dom je, odkjer smo priπli, pa tudi kamor gremo“

41. PRISTAVSKI DAN
v nedeljo, 26. oktobra

    Ob 11.15 dviganje zastav
11.30 sv. maπa, med katero bo pel Pevski zbor Lubnik iz ©kofje Loke
13.00 kosilo
16.30 prikaz v sliki, besedi in pesmi

slavnostni govor æupana obËine ©kofja Loka, inæ. Igorja Drakslerja
nato prosta zabava s sodelovanjem ansambla Suha πpaga iz ©kofje Loke

Kosilo strogo po naroËilu na tel. 4627-4935 ali na pristava@argentina.com

Druπtvo Slovenska Pristava vabi na

KONCERT
PEVSKEGA ZBORA LUBNIK iz ©kofje Loke

pod vodstvom Andreja Æagarja
v soboto, 25. oktobra, ob 20.30

Sodelovali bodo tudi Poljanski orgliËarji

Po koncertu na razpolago asado.

VeËerja po naroËilu na tel. 4627-4935 ali na
pristava@argentina.com

DARUJTE
V TISKOVNI

SKLAD!

SLOVENCI IN ©PORT

strokovno usposobljen gorsko - reπevalni zdravnik (dr.
Ramón Choconi), ves Ëas spremljal tekmovalce.

To tekmovanje je bilo naËrtovano æe vrsto let, komaj
letos pa ga bomo lahko uresniËili s finanËno pomoËjo
Urada za Slovence po svetu RS, kateremu se iskreno
zahvaljujemo, da so se za naπ projekt navduπili in odobrili
podporo. Upamo, da nas bodo πe v bodoËe spremljali tudi,
Ëe vËasih imamo mogoËe za sploπno mnenje malo nena-
vadne predloge ...

Naslednje poroËilo bo pa æe kar iz za zdaj πe tajne
lokacije nekje v Narodnem Parku Nahuel Huapiju pod
juænim kriæem....

Konstanta na kvadrat

Veselimo se v Gospodu,
vekomaj traja Njegovo usmiljenje

SporoËamo, da je v 88. letu umrla

LJUDMILA (MILENKA)
DURJAVA por. STRGAR
Zahvaljujemo se Ë. g. msgr. Juretu Rodetu za molitve, Ë.

g. Franciju Cukjatiju za vodstvo pogreba, ter vsem prijate-
ljem in znancem za molitve in spremstvo ob krsti.

ÆalujoËi:
hËerka Irena in moæ Juan Carlos Zuk;
vnuki: Gerardo, Mikaela in Ezequiel;
brat ©tefan in æena Sonija ter sin Boris;
svakinja Lojzka Durjava z druæino;
sestriËna Majda »argo in bratranËeva æena Ida »argo.

Buenos Aires, Rocinj, California, Brescia, Canada

LOVORIKE V ©PORTNEM PLEZANJU
Maja Vidmar je na evropskem prvenstvu v πportnem

plezanju v finalnem nastopu v teæavnosti v Parizu osvojila
drugo mesto. OdliËno sta se v smeri odrezali tudi Mina
MarkoviË na tretjem in Natalija Gros na Ëetrtem mestu.

V balvanskem plezanju pa je Natalija Gros odnesla
zmago, Katja Vidmar pa je zasedla odliËno peto mesto. S
tem se je izjemna bera odliËij v francoski prestolnici
zaokroæila na tri lovorike.

LE DO »ETRTFINALE
Teniπka igralka Katarina Srebotnik je po neuspehu v

Ëetrtfinalu (izgubila je proti Italijanki Flavii Pennetta, ki je
zasedla 2. mesto v turniju) v konkurenci posameznic na
turnirju WTA v Zürichu tekmovanje konËala tudi v polfina-
lu dvojic. Srebotnikovo in Japonko Ai Sugijama, sicer drugi
nosilki, sta ugnali Nemka Anna-Lena Grönefeld in ©vicarka
Patty Schnyder s 6:4, 0:6 in 10:8.

ZLATA NA BRADLJI IN DROGU
Mitja Petkovπek je v finalih gimnastiËnega svetovnega

pokala v Glasgowu na bradlji z oceno 16,125 prepriËljivo
ugnal vso konkurenco. In Ëe je za Petkovπka to le πe ena
zmaga v nizu, pa je Alen Dimic tokrat na drogu presenetil
vso konkurenco in se s 15,5 toËke veselil svoje druge
zmage v karieri. Aljaæ Pegan je bil po napaki tretji
(14,625).

DAROVALI SO
Za Zvezo slovenskih

mater in æena San Martin
je druæina Smersu darovala
100.- pesov v spomin pok.
Eugeniju Santana. Bog
poplaËaj!

(nad. s 4. strani)
Eko Bariloche 2008...

G. JOÆE RAZMI©LJA

Slovenci smo na dobrem glasu, da smo
delavni ljudje. To smo dokazali æe v prvih
letih naπe naselitve v tej deæeli. In to
ohranjamo πe danes. Po njih sadovih jih
boste spoznali. To pravilo naj velja za nas,
za druge pa govorijo sadovi.

Hvala Bogu, da je naπa mladina to naπo
odliko podedovala. Priznati jim moramo,
da nam v tem sledijo. Oni so tisti, ki za
nami prevzemajo delo in dolænosti, pa naj
si bo to za njihovo lastno dobro in za
njihove druæine, kakor tudi za skupno
dobro naπe izseljenske skupine. Nismo iz-
gubljali Ëasa, ko smo jih na to delo priprav-
ljali. To je vidno na vseh poljih naπega
delovanja in na vse lahko gledamo z veli-
kim upanjem na bodoËnost.

Slovenija v Argentini æivi in dela. To

Delavnost
nam je v velik ponos. ©koda, da tega ne
moremo opravljati doma v Sloveniji. Je pa
pozitivno in dobro, kjerkoli æe po svetu.

Mislim, da starejπi lahko reËemo in
mladi bodo to v bodoËnosti: izvrπili smo
naπo dolænost, kakor so to storili mnogi
pred nami. Njihov zgled nam je kazal pot,
mladi pa so nam sledili. To ni noben
Ëudeæ, ampak, normalno æivljenje in poda-
janje olimpijske bakle iz roda v rod.

»e vsi to storimo, smo izvrπili boæjo
voljo, koristili pa smo sebi, Sloveniji in
vsemu Ëloveπtvu.

»e nam je Bog dal te sposobnosti,
nismo mi tisti, ki naj meËemo dragulje
svinjam, ki naj jih pohodijo.

Z naπim delom njih πtevilo πe poveËaj-
mo.
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